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Састанак:        Први састанак Комисије за праћење примене Правила о раду  

   тржишта електричне енергије 

 

Место одржавања:   ЈП „Електромрежа Србије“, Војводе Степе 412, Београд, сала 222 

 

Датум одржавања:   04.06.2013. године 

 

Присутни:    Владимир Јанковић, ЈП ЕМС, председник Комисије 

  Радисав Матић, ПД  ДРИНСКО-ЛИМСКЕ ХЕ 

     Радоје Радојковић, СЗР МХЦ ,,РАДОШИЋСКА РЕКА“ 

     Зоран Милашиновић, ПД ЕЛЕКТРОСРБИЈА 

  Момчило Шешлија, ПД ЕЛЕКТРОВОЈВОДИНА 

  Златко Хузејровић, ХСЕ 

  Миладин Басарић, ЈП ЕПС   

  Јован Крстић, EFT TRADE (присуствовао састанку уместо 

  Борислава Крстића)   

     Слободан Џунић, БЕОГРАДСКЕ ЕЛЕКТРАНЕ 

Голуб Бабић, БЕОГРАДСКИ ВОДОВОД И КАНАЛИЗАЦИЈА 

(присуствовао састанку уместо Бранке Милутиновић)   

       Срђан Суботић, ЈП ЕМС 

  Дејан Стојчевски, ЈП ЕМС 

  Ива Ђинђић Ћосић, ЈП ЕМС 

  Небојша Лапчевић, ЈП ЕМС 

  Аца Вучковић, Агенција за енергетику РС 

  Михајло Ристић, ЈП ЕМС, секретар Комисије 

Одсутни:    Слободан Стаменов, ПД ХЕ ЂЕРДАП 

   

За састанак је предложен следећи Дневни ред: 

 

1. Верификација чланова Комисије 
2. Усвајање Дневног реда 
3. Усвајање Пословника о раду Комисије 
4. Договор о начину рада Комисије 
5. Примена Правила о раду тржишта електричне енергије 
6. Разно 
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1. В. Јанковић је на почетку састанка рекао да је у складу са Правилима о раду тржишта 
електричне енергије (у даљем тексту: Правила), 29. априла 2013. године ЈП ЕМС упутио 
позив номинованим члановима  Комисије за праћење примене Правила о раду тржишта 
електричне енергије (у даљем тексту: Комисија) да присуствују оснивачком састанку Комисије 
и објаснио на који начин су наведени чланови номиновани. В. Јанковић је нагласио да је у 
случају представника произвођача електричне енергије начињен изузетак и за овај мандат 
рада Комисије номинован представник ПД „Дримско-лимске ХЕ“ уместо представника ПД 
„Електросрбија“ уз образложење да ПД „Електросрбија“ већ има представника из групе 
оператора дистрибутивних система. Такође је упућен позив Агенцији за енергетику Републике 
Србије (АЕРС) која је номиновала свог представника који ће учествовати у раду Комисије, али 
неће бити њен члан. 

В. Јанковић је навео да је Комисија образована Решењем Генералног директора ЈП ЕМС, бр. 
V-2833/7880 од 21. маја 2013. године. Истим Решењем одрећени су председник Комисије и 
чланови Комисије из ЈП ЕМС као представници оператора преносног система. 

В. Јанковић је такође напоменуо да није номинован члан Комисије од стране јавног 
снабдевача зато што још није издата лиценца за јавно снабдевање од стране АЕРС. 
 

Комисија је верификовала мандате председнику Комисије и 14 чланова Комисије, као и 
мандат представника АЕРС који учествује у раду Комисије.  

       

2. Уз позив за састанак члановима Комисије и представнику АЕРС који учествује у раду 
Комисије достављен је следећи предлог Дневног реда: 

1. Верификација чланова Комисије 
2. Усвајање Дневног реда 
3. Усвајање Пословника о раду Комисије 
4. Договор о начину рада Комисије 
5. Примена Правила о раду тржишта електричне енергије 
6. Разно 

 

Предложен Дневни ред је усвојен без промена.  

 

3. Уз позив за састанак члановима Комисије и представнику АЕРС који учествује у раду 
Комисије достављен је предлог Пословника o раду Комисије за праћење примене Правила о 
раду тржишта електричне енергије (у даљем тескту: Пословник) који је припремљен од 
стране ЈП ЕМС. 

 

В. Јанковић је у уводном делу ове тачке дневног реда констатовао да Пословник уређује 
начин сазивања и одржавања седница Комисије, њихов ток и изглед записника са истих. 
Посебна пажња је посвећена улози коју Комисија има и констатовано је да Комисија неће 
доносити одлуке у вези са Правилима, већ ће имати саветодавни карактер. Учесници 
састанка су се сложили са том констатацијом, прихватајући активно учешће у раду Комисије 
тако што ће дискутовати о примени Правила, предлагати иницијативе за измену истих и 
дискутовати о осталим питањима у надлежности Комисије. Такође је наведено да ће се све  
иницијативе и изјашњавања чланова Комисије евидентирати у записницима са састанка 
Комисије, који ће бити јавно објављивани на интернет страници ЈП ЕМС. 
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Д. Стојчевски и В. Јанковић су предложили да се Члан 16. Пословника допуни ставом 2 који 
гласи:  

“За седницу на којој није у могућности да присуствује, члан Комисије може именовати 
представника о чему треба писано да обавести председника Комисије.” 

В. Јанковић је ставио на гласање предлог Пословника са претходно наведеном допуном. Сви 
присутни чланови Комисије су гласали за усвајање предложеног Пословника. 
 

Усвојен је Пословник о раду  Комисије за праћење примене Правила о раду тржишта 
електричне енергије са допунама које су усаглашене на састанку Комисије. 

 
4. У оквиру ове тачке разматран је начин рада Комисије.  

Чланови Комисије постигли су начелан договор да се редовне седнице Комисије одржавају 
чешће од минимално предвиђеног једног термина годишње, нарочито у почетном периоду 
примене Правила, а због постојања многих новина и отворених питања о којима треба 
продискутовати. 

В. Јанковић је нагласио да су чланови Комисије представници комплетне групације у чије су 
име изабрани, те да би било веома пожељно и корисно да у сарадњи са осталим члановима 
својих групација износе мишљења, ставове и предлоге.  

Постигнута је сагласност да се достављање информација за рад Комисије обавља 
електронском поштом. Јавна обавештења о раду Комисије и релевантна документа 
објављиваће се на сајту ЈП ЕМС. 
 

Договорен је начин рада Комисије, а одржавање следеће седнице је предвиђено за средину 
септембра 2013. 

 
5. У циљу што ефикасније дискусије у вези са применом Правила, Д. Стојчевски је 
присутнима на састанку презентовао тренутну ситуацију на тржишту електричне енергије у 
Србији, његове карактеристике, историјат успостављања тржишта у Србији, као и 
краткорочне и дугорочне планове у вези са њим. Такође је кроз примере детаљније објаснио 
делове Правила. 

Током презентације отворена су следећа питања: 

• М. Басарић – Услови под којим крајњи купци (који нису домаћинства нити мали купци) 
морају изаћи на отворено тржиште од 2014. године, а што је предвиђено Законом о 
енергетици.  

- А. Вучковић и Ј.Крстић навели примере како је овај проблем решен у суседним 
земљама, а З. Милашиновић скренуо пажњу на недовољну техничку припремљеност 
оператора дистрибутивних система.  

      - Са тим у вези, сви чланови Комисије су се сложили да је неопходно одржати састанак 
са свим представницима оператора дистрибутивних система, на којем би они били 
обавештени о послу који предстоји из примене Правила, Правила о промени снабдевача и 
Закона о енергетици, а тиче се обавезног изласка крајњих купаца (осим домаћинстава и 
малих купаца) на отворено тржиште почев од 1.јануара 2014. 

• Представници снабдевача – Начин пружања системских услуга од стране снабдевача – 
Предлог представника снабдевача је да се створе предуслови за практичну 
реализацију могућности да оператор преносног система набавља системске услуге и 
од снабдевача, а не само од произвођача електричне енергије.  

• Ј. Крстић - Обавеза обезбеђивања инструмената плаћања (револвинг банкарске 
гаранције и наменски депозит) за снабдеваче који немају производњу и потрошњу у 
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оквиру своје балансне групе – Предлог Ј.Крстића је да се умањи, односно укине 
инструмент обезбеђења плаћања у овом случају, јер таквим снабдевачима није 
дозвољено да буду у дебалансу у фази пријаве планова рада. 

• М. Басарић - Начин одређивања Прихватљивог одступања балансне групе (ПОБ) за 
снабдеваче који у својој балансној групи имају производњу и потрошњу – Предлог 
М.Басарића је да се ПОБ за такву врсту снабдевача одређује као збир вредности ПОБ-
ова за сваку појединачну улогу коју тај снабдевач има. 

• Д. Стојчевски на крају презентације скренуо пажњу на нека од отворених питања која 
могу бити предмет дискусије на следећим заседањима Комисије. 

 

Закључено је да чланови Комисије и представник АЕРС за следећи састанак Комисије 
кандидују теме за дискусију и да пре састанка припреме одговарајућа образложења / 
иницијативе за измену Правила која ће доставити председнику Комисије ради правовременог 
достављања материјала осталим члановима Комисије.  

 
6.  У тачки 6 Дневног реда није било додатних коментара и запажања која се тичу примене 
Правила. 

 

 

 

     Записник сачинио: 

 

Владимир Јанковић 

 
              
Прилози: 
 

- Верификовани списак чланова Комисије 
- Усвојена верзија Пословника 
- Презентација Д.Стојчевског по 5.тачки дневног реда 


